
 
B&W 
Het college stelt de raad voor: 
 
1. Een verklaring van geen bezwaar af te geven ten aanzien van de voorlopige jaarrekening 2011 

van het recreatieschap Spaarnwoude. 

2. Een verklaring van bezwaar af  te geven ten aanzien van de voorlopige Begrotingswijziging 
2012 van het Recreatieschap Spaarnwoude.  

3. Een verklaring van bezwaar af te geven ten aanzien van de voorlopige Programmabegroting 
2013 van het Recreatieschap Spaarnwoude.  

4. Het budget voor Spaarnwoude SGP in de begroting 2012 e.v. via een begrotingswijziging 
(begrotingspost 1432.4669.1000) in overeenstemming te brengen met de basis van de 
besluitvorming in de gemeenschappelijke regeling Recreatieschap Spaarnwoude verplichte 
bijdrage en hiervoor structureel  € 54.000, -  toe te voegen vanuit de algemene middelen. 

5. De betrokkenen ontvangen na besluitvorming informatie over dit besluit 
 

       6.    Het college stuurt dit voorstel naar de gemeenteraad, nadat de commissie 
       Ontwikkeling hierover een advies heeft uitgebracht. 
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Besluit 

in te vullen door griffie 

Moties en amendementen 
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[ ] Aangehouden  
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DOEL: Besluiten 
 
Raadsparagraaf: De raad van de gemeente Haarlem heeft een controlerende taak wat betreft de 
jaarrekening en begrotingsstukken van het recreatieschap. De raad kan daarbij een verklaring van wel 
of geen bezwaar afgeven. Het besluit over de goedkeuring van de gepresenteerde stukken wordt 
genomen in de Algemeen Bestuursvergadering van het Recreatieschap Spaarnwoude.  
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Onderwerp: Recreatieschap Spaarnwoude, SGP, SMG: Jaarrekening 2011, 
Begrotingswijzigingen 2012 en Programmabegrotingen 2013 
Reg.nummer: EC 2012 / 249161 
 
 
1. Inleiding 
 
Het recreatiegebied Spaarnwoude ligt in de bufferzone tussen het stedelijk gebied 
van Kennemerland en Amsterdam. De provincie Noord-Holland en de gemeenten 
Haarlem, Amsterdam, Velsen, Haarlemmermeer en Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude dragen gezamenlijk zorg voor beheer en ontwikkeling van het gebied, 
door middel van een Gemeenschappelijke Regeling Recreatieschap Spaarnwoude. 
Het recreatieschapgebied valt wat betreft de financiële huishouding te verdelen in 3 
gebieden. Haarlem maakt deel uit van 2 van deze deelgebieden, te weten het 
oorspronkelijke recreatieschapgebied en SGP (strategisch groen project, betreft 
Haarlemmermeer groengebied en Haarlemse gebieden Ringvaart west).  SMG 
(Stichting Mainport en Groen, betreft aangelegd groengebied rond Schiphol) is het 
derde gebied.  
Op 14 mei 2012 zijn de voorlopig stukken,  jaarrekening 2011, de 
begrotingswijziging 2012 en de programmabegroting 2013 van het Recreatieschap 
Spaarnwoude SGP en SMG, ontvangen. Bij het opstellen daarvan waren concrete 
maatregelen voor het opvangen van de vermindering van de onttrekking aan de 
reserves en de bezuiniging op de participantenbijdrage (2012, 2013, 2014) nog niet 
bekend. Het bestuur van het recreatieschap zal de raden/staten apart informeren 
over het realiseren van een blijvend financieel gezonde situatie voor het 
recreatieschap. De jaarrekening en de begrotingen worden definitief na instemming 
van de participanten. Voor de vergadering van het  Algemeen Bestuur van het 
recreatieschap Spaarnwoude (AB) op 4 juli 2012 heeft  Haarlem, via een brief  (d.d 
4 juli 2012) van haar vertegenwoordiger in het AB, (voorlopig) schriftelijk  bezwaar 
gemaakt tegen de Begrotingswijziging 2012 en de Programmabegroting 2013 van 
het Recreatieschap Spaarnwoude. Het is aan de gemeenteraad  van de gemeente 
Haarlem een verklaring van wel of geen bezwaar af te geven over de gepresenteerde 
documenten. 
 
2. Voorstel aan de raad 
Het college stelt de raad voor: 
 

1. Een verklaring van geen bezwaar af te geven ten aanzien van de voorlopige 
jaarrekening 2011 van het recreatieschap Spaarnwoude. 

2. Een verklaring van bezwaar af  te geven ten aanzien van de voorlopige 
Begrotingswijziging 2012 van het Recreatieschap Spaarnwoude.  

3. Een verklaring van bezwaar af te geven ten aanzien van de voorlopige 
Programmabegroting 2013 van het Recreatieschap Spaarnwoude.  

4. Het budget voor Spaarnwoude SGP in de begroting 2012 e.v. via een 
begrotingswijziging (begrotingspost 1432.4669.1000) in overeenstemming 
te brengen met de basis van de besluitvorming in de gemeenschappelijke 
regeling Recreatieschap Spaarnwoude verplichte bijdrage en hiervoor 
structureel  € 54.000, -  toe te voegen vanuit de algemene middelen. 

5. De betrokkenen ontvangen na besluitvorming informatie over dit besluit. 

Raadsstuk 
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3. Beoogd resultaat 
 
Het behoud van een duurzame groene buffer met recreatiemogelijkheden voor 
Haarlemmers e.a. bezoekers. Voldoende reserve van het recreatieschap voor  
(vervangings) investeringen voor beheer en ontwikkelingen op de korte en lange 
termijn. Tegengaan van het huidige tempo van onttrekking van de reserves om 
uitputting op korte termijn te voorkomen. Besluit van het AB om uitgaven te  
beperken en  inkomsten te verhogen. In de jaren 2012, 2013 en 2014 wordt 4% 
bezuinigd op de participantenbijdrage. Realiseren van een structurele vermindering 
van de lasten met  € 450.000, - in 2012, oplopend tot  € 675.000, - in 2014. Dit in 
combinatie met maximaal € 580.000 extra inkomsten.  
Te behalen door met name bezuinigingen op terreinbeheer en  bestuursadvisering. 
Bezoekersaantallen op hetzelfde niveau als afgelopen jaren: 5 a 6 miljoen bezoeken. 
 
4.Argumenten 
 
Toelichting bijdrage per besluitpunt 
1.Jaarrekening 2011: . De definitieve bijdrage wordt vastgesteld op €  186.540, - 
voor Spaarnwoude. Voor SGP wordt de bijdrage vastgesteld op  € 136.900, -. De 
kosten die hiervan mogen worden afgetrokken, bedragen € 55.000, - in verband met 
beheer en onderhoud op eigen grondgebied. Deze vaststelling geschiedt budgettair 
neutraal.  

2.Begrotingswijziging 2012: Voor Haarlem is de participantenbijdrage in 2012  
vastgesteld op  € 181.944, - voor Spaarnwoude (Besluit AB d.d. 16/5/12). Dit is niet 
in overeenstemming met de door Haarlem gewenste bezuiniging op de 
participantenbijdrage (dit bedrag moet omlaag met €  3.869, - om te komen tot het 
maximumbedrag uit de gemeentelijke begroting van € 178.075, - ). Er dient verder 
een sluitende begroting te komen. Voor SGP wordt een bijdrage voorgesteld van € 
156.026, -. Hier mogen nog de kosten (circa € 56.751, -) voor beheer en onderhoud 
op eigen grondgebied van af worden getrokken (gemeentelijke bijdrage is dan € 
99.275, -). Op de gemeentelijke begroting is een bijdrage SGP opgenomen van € 
45.235, -. Daarmee bedraagt het tekort voor dit onderdeel € 54.040, -. 

3.Programmabegroting 2013: Voor Haarlem wordt een bijdrage voorgesteld van € 
179.208, - (Besluit AB d.d. 16/5/12). Dit is niet in overeenstemming met de door 
Haarlem gewenste bezuiniging op de participantenbijdrage, dit bedrag moet omlaag 
met  € 7.133, - om te komen tot het maximumbedrag uit de gemeentelijke begroting 
van € 172.075, - (dit bedrag bestaat uit € 178.075, - min € 6000, - bezuiniging). Er 
dient verder een sluitende begroting te komen.  

4.Begroting gemeente: .Dit is geen verhoging van de bijdrage aan het 
recreatieschap, maar het betreft een correctie van de begroting. 
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Jaarrekening goedgekeurd door de accountant 
De jaarrekening is in overeenstemming met het Besluit begroting en 
verantwoording provincies en gemeenten. Deze is rechtmatig tot stand gekomen, in 
overeenstemming met de begroting en de relevante wet- en regelgeving. De 
jaarrekening is verenigbaar met het jaarverslag. Haarlem heeft een verklaring van 
geen bezwaar afgegeven ten aanzien van de begrotingswijziging Spaarnwoude 
2011. 
 
Participantenbijdrage niet in overeenstemming met Haarlems voorstel 
Een verklaring van bezwaar wordt afgegeven omdat de gevraagde participanten 
bijdrage (Besluit AB 16 mei 2012) niet in overeenstemming is met de door Haarlem 
voorgestelde verlaging van de participantenbijdrage. De voorlopige 
begrotingswijziging 2012 en voorlopige programmabegroting 2013 voor 
Spaarnwoude zijn verder nog niet aangepast op de noodzakelijke bezuinigingen. 
Haarlem heeft voorgesteld om vanaf 2012 een verlaging van de 
participantenbijdrage door te voeren, beginnend met € 6.000, - in 2012 en oplopend 
tot € 24.000, - in 2015. De uitgaven en de inkomsten moeten veel meer dan nu het 
geval is met elkaar in overeenstemming gebracht worden. Bij het opstellen van de 
begrotingswijziging Spaarnwoude 2012 en de programmabegroting Spaarnwoude 
2013 waren de maatregelen voor de concrete invulling van de besparingen in 2012 
nog niet bekend. Er volgt vanuit het AB geen formele 2e begrotingswijziging 2012 
en gewijzigde programmabegroting 2013. Dit omdat er te weinig 
vergadermomenten zijn om tijdig tot vaststelling van deze stukken te komen (een 
definitieve vaststelling zou dan pas begin 2013 plaatsvinden). In de najaarsnotitie 
en de jaarrekening wordt gerapporteerd over het behalen van de 
bezuinigingsdoelstelling voor 2012. 
 
Bezuinigingen nodig   
In 2010 heeft het bestuur van het schap beleid ingezet om te komen tot een 
sluitende begroting. Dit heeft geresulteerd in het AB-besluit (16 mei 2012) de 
onttrekking aan de reserves voor 2013 en verder te verminderen en de financiële 
situatie van het schap gezond te maken door het realiseren van een structurele 
vermindering van de lasten met € 450.000, - in 2012, oplopend tot € 675.000, - in 
2014. Dit in combinatie met maximaal € 580.000, - extra inkomsten.  
Daarnaast heeft het AB een besluit genomen over een bezuiniging van 3 keer 4% op 
de participantenbijdrage in 2012, 2013 en 2014. Dit resulteert in een structurele 
bezuiniging van 11,52 % op de participantenbijdrage vanaf 2014.  
 
Financieel resultaat 2011 
Het negatief resultaat is in 2011 meegevallen ten opzichte van de begroting. Het 
jaar is afgesloten met een negatief resultaat van circa 1,6 miljoen euro, terwijl er 
een negatief resultaat van circa 2,9 miljoen euro was begroot. Ten opzichte van 
2010 is het resultaat wel negatiever: 2010 werd afgesloten met een negatief 
resultaat van circa 1 miljoen euro.  
De voornaamste reden voor het meevallende resultaat zijn hogere baten en 
inkomsten uit de verkoop van chalets op Parc Buitenhuizen, meevallende 
bedrijfskosten en nog niet uitgevoerde projecten (CRM tunnel).  
 
Financiën 
Op de gemeentelijke begroting 2012 is beschikbaar voor Spaarnwoude oud 
€  178.075, -  (E&C nr. 1432.4791.1002) en voor Spaarnwoude SGP €  45.235, - 
(E&C nr. 1432.4669.1000). Totaal beschikbaar bij de gemeente : €  223.310, -. De 
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gevraagde bijdrage door Spaarnwoude (oud +SGP) is: €  281.219, -. Er is daarmee 
sprake van een dekkingstekort voor 2012 van circa €  57.909, -  (tekort SGP circa  
€ 54.000, -). Op basis van de  besluitvorming in de gemeenschappelijke regeling 
Recreatieschap Spaarnwoude wordt daarom voorgesteld te zorgen voor een 
correctie van de Haarlemse begroting en structureel  € 54.000, - toe te voegen 
vanuit de algemene middelen. .  
 
Bezuinigingsmaatregelen 2012 en extra structurele inkomsten 
In 2012 zijn de inkomsten vanuit het gebied structureel € 50.000, - hoger. 
Bij het verhogen van de inkomsten van het recreatieschap wordt met name ingezet 
op het werven van ondernemers voor (recreatieve) voorzieningen en evenementen 
die het recreatieaanbod van het schap verbreden en vergroten. Daarnaast wordt er 
gesproken met initiatiefnemers voor de vestiging van windmolens en worden de 
mogelijkheden onderzocht voor de plaatsing van een reclamemast. De geschatte 
structurele inkomsten voor de komende 5 jaar zijn ca € 580.000, -. 
Bezuinigen in 2012 kan op het ecologisch beheer, door het verminderen van het 
aantal toiletgebouwen, overdragen van het wegbeheer doorgaande wegen en 
rioolbeheer aan gemeenten, stopzetten bijdrage aan de Stichting Kunst, verminderen 
educatie-inzet Zorgvrij, veranderen inzet informatiecentrum Zorgvrij, pontje 
zijkanaal C stoppen of verplaatsen, vooruitbetalen participantenbijdrage, stoppen 
met recreatiemonitor, verminderen inzet bestuursadvisering, verminderen inzet 
communicatie en verminderen inzet financieel beheer.  
Extra inkomstenbronnen uit ondererfpacht, met een grote kans van realisatie, 
komen onder meer uit ontwikkelingen als: Schoteroog (vestiging  Zeil en 
roeivereniging Het Spaarne, Haarlemse reddingbrigade en een recreatie-
horecaonderneming), boerderij Akendam, camping Houtrak, Fort Benoorden 
Spaarndam en SaPlaza fase 2.  
 
Voortgang plannen Schoteroog, Hekslootpolder, Veerpolder 
Er is een plan voor gezamenlijke vestiging van de zeil- en roeivereniging het 
Spaarne en de Haarlemse reddingbrigade. Sport- en spelorganisatie Dynamique, 
eerder betrokken in het plan, is momenteel afgehaakt. Het voorstel is nu de 
vrijgekomen plek, met medewerking van de gemeente Haarlem, beschikbaar te 
stellen voor een recreatieonderneming met horeca. Het plan aan de oever van de 
Mooie Nel sluit aan op de locatie van de Haarlemse jachtclub.Het plan past binnen 
de doelstellingen van de gemeente en het recreatieschap. Het AB heeft verder  
ingestemd met uitgifte van de grond  in ondererfpacht voor de vestiging van een 
wellnessbedrijf in Boerderij Noord Akendam aan de Vergierdeweg 
(Hekslootpolder). Voor de locatie is een wijzigingsbevoegdheid bestemmingsplan 
opgenomen. De bouw en restauratie zal, naar het zich laat aanzien, zeker nog tot 
medio 2013 duren. Een ander plan betreft Saplaza. Met een ontwikkelaar wordt  
gewerkt aan een plan, dat onder meer voldoet aan parkeren/verkeer en bouwhoogte, 
passend binnen het bestemmingsplan Waarderpolder. Het bestemmingsplan 
voorziet in de mogelijkheid van een leisure-horecafunctie.  
 
Meer bezoeken 
In totaal ontving Spaarnwoude in de verschillende deelgebieden 6,3 miljoen 
bezoeken in 2011, dit is ca 1 miljoen bezoeken meer dan in 2010. Het gestegen 
aantal bezoeken is waarschijnlijk mede te verklaren door het betere weer in 2011, 
vooral in het voorjaar. Met name in het voorjaar waren er meer bezoeken. De 
grootste stijging van het aantal bezoeken was in deelgebied Oosterbroek 
Buitenhuizen. De Veerplas trok ruim 200.000 meer bezoeken in 2011 ten opzichte 
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van 2010. Ruim 75% van alle Haarlemmers bezoekt soms of regelmatig het 
recreatiegebied. De participantenbijdrage is gebaseerd op het inwoneraantal binnen 
een straal van 5 km vanaf het recreatieschapgebied, dus niet op het totale 
inwoneraantal van de stad. Hiermee wordt recht gedaan aan het verwachte aantal 
bezoekers dat gebruik maakt van het recreatieschapgebied. Van de totale 
participantenbijdrage aan Spaarnwoude oud is het deel van Haarlem 12,8 %, 
Amsterdam 22,1%, H’Liede 0,9%, Velsen 7,6%, H’meer 3,5% en de provincie 
53,1%. Van het totaal aantal bezoeken is 25% uit Haarlem. 
 
Andere resultaten in 2011 
Er is bezuinigd via opheffen zwemlocaties, vereenvoudigen rapportages, minder 
belangenbehartiging en lagere bemensing balie Zorgvrij en minder inzet op 
bestuursadvisering. Ten aanzien van Fort Benoorden Spaarndam heeft het AB op 16 
mei 2012 besloten een informatieavond te houden voor belanghebbenden en is het 
AB akkoord gegaan met een communicatieplan waarbij rekening is gehouden met 
de deelname van belanghebbenden en deskundigen. Ten aanzien van de in de 
verkeersonderzoeken genoemde knelpunten wordt gezocht naar oplossingen waarbij 
de gemeenten Haarlem en Haarlemmerliede en Spaarnwoude nadrukkelijk worden 
betrokken. De geplande pitch en putt baan is ingeruild voor realisatie van natte 
natuur (Esbi Bouw wordt verzocht hiervoor met een uitgewerkt plan te komen).   
Een beoordeling of er aan de gestelde voorwaarden is voldaan, om daarmee 
definitief in te stemmen met de verdere planuitwerking door Esbi Bouw, is 
uitgesteld tot na de zomer. Hiervoor komt een extra AB-vergadering  in oktober of 
november 2012. 
Verder is er groot onderhoud gepleegd aan enkele wegen en parkeerplaatsen (o.a. 
bij de parkeerplaats bij Villa Westend). De bouw van de potstal bij 
melkveeboerderij De Koningshoeve is afgerond. In het proces van actualisatie van 
de visie op het recreatiegebied is aangehaakt op de ontwikkeling van een 
structuurvisie voor de rijksbufferzone. Het bestek van de CRM tunnel is voorbereid 
en aanbesteed. Verder is het overnemen van beheer van een deel van de 
groengebieden (Tuinen van West, Buitenschot en de Plesmanhoek) en fietsbrug 
over de ringvaart (Park Zwanenburg) voorbereid. Ook is een definitief ontwerp 
geselecteerd voor de verfraaiing van Big Spotters Hill. 
 
5. Kanttekeningen 
 
Minder geld van overheden 
Natuureducatie, beheer en bereikbaarheid  van natuur en recreatievoorzieningen 
komen onder druk te staan, moeten meer vanuit de markt worden opgepakt. 
Natuurbeleving en recreëren worden duurder voor de omwonenden. Dit kan beperkt 
blijven door bepaalde gebieden extensiever te beheren en de winst daarvan te 
gebruiken voor het laagdrempelig houden van overige gebieden. 
 
Correctie Participantenbijdrage Spaarnwoude SGP  
De bijdrage aan de Gemeenschappelijke Regeling Spaarnwoude is opgebouwd uit 2 
onderdelen, Recreatieschap Spaarnwoude en Haarlemmermeer Groen (SGP). De 
bijdrage aan het Recreatieschap Spaarnwoude is correct in de begroting van de 
gemeente Haarlem verwerkt, met die kanttekening dat de indexatie door de GR 
Spaarnwoude hoger is dan de uitgangspunten van Haarlem. Om die reden wordt dan 
ook voorgesteld bezwaar te maken tegen de voorgestelde verhoging van de 
participantenbijdrage. Indien dit bezwaar niet wordt gehonoreerd door het AB van 
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de GR, zal dit leiden tot een tekort in de begroting Haarlem (en dus tot een 
bijstelling, = nadeel). 
De bijdrage aan SGP is in 2005 tot en met 2015 ingeschat (nota MO/SR/2005/282). 
In deze nota zijn aannames gedaan over het verloop van de participantenbijdrage en 
is vooruitgelopen op de ontwikkeling van de Verenigde Polders als recreatiegebied. 
De bedoeling was dat Haarlem na oplevering van deze toevoeging aan het 
recreatiegebied de Polders zelf zou onderhouden en hiervoor een aftrek zou krijgen 
van ongeveer € 45.000. De ontwikkeling van dit gebied tot recreatiegebied heeft 
niet plaatsgevonden en de aftrek van de bijdrage vindt dus niet plaats. Verder is de 
participantenbijdrage en de loop der jaren bijgesteld en is niet meer in 
overeenstemming met het in onze begroting opgenomen bedrag. In de bijlage 
(overzicht participantenbijdrage 2012-2016) zijn de participantenbijdrages voor de 
komende jaren te zien. Een bijdrage die (aanzienlijk) hoger ligt dan wat binnen de 
begroting van Haarlem geraamd is. Daardoor ontstaat er een jaarlijks tekort in de 
jaarrekening Haarlem van € 54.000. In de nota wordt daarom  voorgesteld de 
bijdrage van de gemeente Haarlem in onze eigen begroting structureel op het juiste 
niveau te brengen. Dit betekent dat er € 54.000 structureel toegevoegd moet worden 
vanuit de algemene middelen. Alternatieve dekking binnen het product dan wel 
beleidsveld is niet aanwezig.  
Voor de goede orde: de bijdrage aan het recreatieschap wordt niet met dit bedrag 
verhoogd, maar het betreft een correctie van de begroting. Overigens is wel 
zichtbaar dat de participantenbijdrage de komende jaren een grillig verloopt kent, 
wat het moeilijk maakt om dit juist in onze begroting te zetten. Het is verstandig om 
met het recreatieschap in overleg te gaan om een meer constante bijdrage vast te 
stellen en tegelijkertijd meer inzicht in de kostenontwikkeling te krijgen. 
 
 
Tekort is fors toegenomen  
De jaarrekening 2011 van Spaarnwoude sluit met een tekort van 1.6 miljoen euro. 
In 2010 was het tekort 1 miljoen euro. In financiële zin heeft het Schap de stijgende 
lijn nog niet te pakken. Meerjarige effecten van financiële voor- en nadelen zijn niet 
in te schatten omdat er geen onderscheid wordt gemaakt tussen structurele voor- en 
nadelen. Op alle reserves wordt ingeteerd door onttrekkingen, de cijferpresentatie is 
hierin erg verwarrend omdat met name benadrukt wordt dat de onttrekkingen lager 
zijn dan begroot. Eind 2011 is de reservepositie van het schap 14 miljoen euro, 
grotendeels vastgelegd in reserves voor beheer. Het huidige tempo van interen leidt 
binnen tien jaar tot uitputting van de reserves. Er is verder sprake van het 
overnemen van gebieden en infrastructuur,het is niet duidelijk of hiervoor ook 
voldoende budget voor beheer, onderhoud en vervanging wordt meegegeven. 
Bezuinigen en uitgaven in balans brengen met inkomsten is vanaf nu echt nodig.  

Risico haalbaarheid extra inkomsten en bezuinigingen 
De lagere economische conjunctuur, de minder passendheid van ontwikkelingen in 
de omgeving en in de uitgangspunten van het recreatieschap en trage 
besluitvorming (draagvlakonderzoek, procedures) kunnen leiden tot een lagere en 
vertraagde verdiencapaciteit. Aannames verschillen verder van 90% tot 50% van te 
behalen mogelijke inkomsten. 
Er bestaat  verder een risico ten aanzien van de door de gemeente Haarlem 
opgelegde bezuiniging van  € 6.000, - in 2012 tot  € 24.000, - in 2015. Ook het door 
het Recreatieschap hanteren van een inflatiecorrectie van 3% is een risico en lijkt in 
deze tijd niet reëel. Hierdoor wordt het tekort tussen de door het Recreatieschap 
verlangde bijdrage en de begroting van de gemeente Haarlem (E&C) steeds hoger. 
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Immers voor 2013 is in de kadernota 2012 uitgegaan van een gewogen % van 0,5% 
voor gesubsidieerde instellingen en gemeenschappelijke regelingen. Tevens wordt 
voorgesteld in het kader van bezuinigingen 4 jaar 0,5% minder indexatie toe te 
kennen. Ergo voor 2013 is de indexatie dan 0,00 (zie blz. 29 Kadernota). 
 
 
 
 
 
 
6. Uitvoering 
 
Volgens de bepalingen van de gemeenschappelijke regeling worden  jaarrekening 
2011, begrotingswijzigingen  2012 en programmabegrotingen 2013 na beoordeling 
door de deelnemers en na vaststelling door het AB aan de minister van BZK 
gezonden. 
 
Leden van de gemeenteraad/provinciale staten worden op de hoogte gesteld van de 
maatregelen waartoe is besloten om de uitgaven en inkomsten van het schap meer 
in overeenstemming te brengen. Daarvoor is een informatiebijeenkomst gepland op 
donderdag 18 oktober 2012 van 19:00 tot 21:00 uur.  
In de najaarsvergadering van het AB zal de gewenste hoogte van de 
bestemmingsreserve bepaald worden. In de najaarsnotitie en de jaarrekening wordt 
gerapporteerd over het behalen van de bezuinigingsdoelstelling voor 2012. 
Verder komt er duidelijkheid over de investeringsbehoefte groot onderhoud en 
vervangingsinvesteringen voor de middellange (2025) en lange termijn (2035). 
 
 
7. Bijlagen 
 
A-bijlagen 
1,2: Jaarrekening Spaarnwoude 2011 
3,4: Begrotingswijziging sgp 2012 en smg 2012 
5,6: Programmabegroting sgp 2013 en smg 2013 
7: Begrotingswijziging spw 2012 
8: Programmabegroting spw 2013 
-Concept-Verslag AB SPW 16 mei 2012 
-Overzicht participantenbijdrage 
-Bezwaarbrief  RvD tav financiële jaarstukken (d.d. 04/07/12) 
-Antwoord bestuur recreatieschap op bezwaarbrief (d.d. 19/07/12) 
 
Het college van burgemeester en wethouders, 
 
 
 
 
 
de secretaris     de burgemeester 
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8. Raadsbesluit 
 
De raad der gemeente Haarlem,  
 
Gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders 
 
Besluit: 
 
 

 Een verklaring van geen bezwaar af te geven ten aanzien van de voorlopige 
jaarrekening 2011 van het recreatieschap Spaarnwoude.  

 Een verklaring van bezwaar af  te geven ten aanzien van de voorlopige 
Begrotingswijziging 2012 van het Recreatieschap Spaarnwoude.  

 Een verklaring van bezwaar af te geven ten aanzien van de voorlopige 
Programmabegroting 2013 van het Recreatieschap Spaarnwoude.    

 Het budget voor Spaarnwoude SGP in de begroting 2012 e.v. via een 
begrotingswijziging (begrotingspost 1432.4669.1000) in overeenstemming 
te brengen met de basis van de besluitvorming in de gemeenschappelijke 
regeling Recreatieschap Spaarnwoude verplichte bijdrage en hiervoor 
structureel  € 54.000, -  toe te voegen vanuit de algemene middelen.  

 De betrokkenen ontvangen na besluitvorming informatie over dit besluit. 

 
 
    
 
Gedaan in de vergadering van … … …… (wordt ingevuld door de griffie) 
 
De griffier    De voorzitter 
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Bestuurssamenvatting jaarrekening Spaarnwoude 2011 
 
Beleidsuitgangspunten 2011 
 
De beleidsmatige en financiële uitgangspunten voor het programma in 2011 zijn 
weergegeven in het meerjarenperspectief van de programmabegroting 2011 en 
verschillende besluiten omtrent de financiële situatie van Spaarnwoude die in 2010 en 2011 
zijn genomen. De uitgangspunten zijn als volgt weer te geven: 
 

1. Vanwege de structureel ongunstige financiën van Spaarnwoude niet te bezuinigen op 
de participantenbijdrage; 

2. De onttrekking aan de reserves SPW in 2011 terug te dringen met € 300.000 en 
hiervoor de volgende uitgangspunten te hanteren: 

a. Geen kaasschaaf methode toepassen; 
b. Kostenbesparingen realiseren door diensten of producten niet meer te leveren 

of te versoberen; 
c. Niet bezuinigen op het verwerven van (extra) inkomsten. De komende jaren 

zal geïnvesteerd worden in de werving en selectie van ondernemers voor 
bijvoorbeeld recreatiebedrijven of evenementen. Om deze investering te 
kunnen doen moet voldoende personele capaciteit beschikbaar blijven op een 
aantal onderdelen van de begroting. Extra personele capaciteit is naar 
verwachting niet nodig, doordat accenten kunnen worden verschoven in de 
uitvoering van kerntaken en prestaties door Recreatie Noord-Holland NV 
(RNH). 

3. De groengebieden in de Haarlemmermeer en aan de westrand van Amsterdam (SGP 
en SMG) financieel gescheiden te houden van het bestaande Spaarnwoude (SPW). 

 
De uitgangspunten zijn vooral terug te voeren op de bezuinigingsopgave die het bestuur in 
de najaarsronde van 2010 heeft ingezet. Er is onder andere gekozen voor het opheffen van 
3 zwemlocaties, het vereenvoudigen van rapportages, minder belangenbehartiging en 
minder frequente bemensing van de balie van Boerderij Zorgvrij. 
 
De reeds genomen maatregelen om de onttrekking aan de reserves terug te dringen is een 
start van de ambitie van het bestuur om de financiële situatie van het Recreatieschap 
structureel in balans te brengen. Om dit te bereiken kunnen de lasten van het schap worden 
verminderd of kan er worden ingezet op extra inkomsten uit het recreatiegebied. In 2011 is 
begonnen met het uitwerken van aanvullende voorstellen om de lasten van het schap terug 
te dringen in de periode 2012-2014. Tegelijkertijd zijn in 2011, aanvullend op de lopende 
projecten, besluiten genomen waardoor de inkomsten uit het gebied in de komende jaren 
(kunnen) toenemen. In de eerste vergaderronde van 2012 zal het algemeen bestuur 
besluiten welke maatregelen worden genomen om de financiële situatie van het 
Recreatieschap structureel in balans te brengen. 
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Resultaten 2011 
 
De bezuinigingsmaatregelen waartoe het bestuur reeds in 2010 had besloten (opheffen 
zwemlocaties, vereenvoudigen rapportages, minder belangenbehartiging en lagere 
bemensing balie Zorgvrij) zijn reeds in 2011 doorgevoerd. Daarnaast is er minder ingezet op 
bestuursadvisering, mede door het vereenvoudigen van rapportages en minder snel inzetten 
van extern (juridisch) advies.  
 
Het proces om de zwemlocaties op te heffen is ingezet, en de provincie is akkoord gegaan 
met het opheffen van 2 locaties en het afschalen van een derde locatie. Het was door de 
regelgeving niet mogelijk om deze zwemlocaties al in 2011 af te voeren.  
 
In 2011 is verder ingezet op het begeleiden van Esbi Bouw bij het uitwerken van de plannen 
voor de ontwikkeling van een vakantiepark rond Fort Benoorden Spaarndam en het 
naastgelegen munitiebos. Er is veel aandacht geweest voor het informeren van het publiek 
over de besluitvorming en de plannen gezien de maatschappelijke onrust rond de plannen. 
In 2011 heeft het algemeen bestuur besloten dat het plan van Esbi Bouw voldoet aan de in 
het programma van eisen voor de ontwikkeling van het Fort. Daarbij zijn wel aanvullende 
voorwaarden gesteld. De geplande pitch en putt baan is komen te vervallen, waarvoor in de 
plaats nieuwe natte natuur moet worden gerealiseerd. Daarnaast het uitvoeren van een 
second opinion onderzoek naar de gevolgen voor de verkeersafhandeling. En er moet een 
communicatieplan worden opgesteld waarin duidelijk wordt gemaakt hoe belangengroepen 
en omwonenden worden betrokken bij de verdere planuitwerking. Het bestuur kan het besluit 
om in te stemmen met de verdere planuitwerking heroverwegen zodra er niet aan de 
aanvullende voorwaarden wordt voldaan.  
 
In 2011 is er groot onderhoud uitgevoerd aan enkele wegen en parkeerplaatsen die worden 
beheerd door het recreatieschap. Onder andere de parkeerplaats bij Villa Westend, de 
Oosterbroekerweg en de Genieweg zijn (deels) voorzien van een nieuwe toplaag.  
 
De bouw van de potstal bij melkveeboerderij De Koningshoeve die in 2010 was voorbereid is 
in 2011 afgerond. Hiermee is de boerderij toekomstbestendig ingericht op het beheren van 
de omliggende percelen door middel van begrazing met melkkoeien en bemesting met 
natuurlijk mest uit de potstal. De potstal wordt voor een groot deel gefinancierd met ILG 
subsidies. 
 
Voor het actualiseren van de visie op het recreatiegebied is in 2010 aangehaakt bij de 
ontwikkeling van een structuurvisie voor de rijksbufferzone die de provincie Noord Holland in 
gang heeft gezet. Dit proces loopt nog steeds. Als de structuurvisie is vastgesteld zal de visie 
van het Recreatieschap aan de hand van de structuurvisie worden geactualiseerd, voor 
zover dat tegen die tijd nodig blijkt.  
 
Het bestek van de CRM tunnel is voorbereid en aanbesteed. In 2012 wordt gestart met het 
openstellen van de tunnel.  
 
In de gebieden in de Haarlemmermeer is er namens het schap deelgenomen aan diverse 
overleggen om het in beheer nemen van de nieuwe groengebieden voor te bereiden. Een 
deel van de groengebieden in de Tuinen van West zijn aangelegd en het overnemen van het 
beheer is voorbereid, waarbij nog wordt gesproken over de beheervergoeding en het 
gewenste onderhoudsniveau. Voor Park Zwanenburg zijn de voorbereidingen getroffen voor 
het in beheer nemen van de fietsbrug over de Haarlemmermeer Ringvaart. De brug zal in 
2012 in beheer komen bij het schap. 
 
In SMG wordt vooral gesproken over het in beheer nemen van de gebieden Buitenschot en 
de Plesmanhoek. Vooral in het eerstgenoemde gebied is het nog onduidelijk hoeveel het 
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beheer en onderhoud zal kosten. Het nieuw te realiseren ontwerp met ribbels die het geluid 
van de Polderbaan moeten reduceren brengt waarschijnlijk extra kosten met zich mee.  
 
Er is een definitief ontwerp geselecteerd voor de verfraaiing van Big Spotters Hill en de 
financiering hiervan is rond, voornamelijk door bijdragen van de Stichting Mainport en Groen 
en de gemeente Haarlemmermeer. De verfraaiing zal in 2012 worden uitgevoerd. Hierna 
wordt gestart met het werven van een ondernemer voor deze locatie.  
 
Financieel 
 
Het negatieve resultaat is in 2011 meegevallen ten opzichte van de begroting. Het jaar is 
afgesloten met een negatief resultaat van circa 1,6 miljoen, terwijl er een negatief resultaat 
van circa 2,9 miljoen was begroot.  
 
De voornaamste reden voor het meevallende resultaat in 2011 zijn hogere baten door de 
inkomsten uit de verkoop van chalets op Parc Buitenhuizen, meevallende bedrijfskosten en 
nog niet uitgevoerde projecten.  
 
Ten opzichte van 2010 is het resultaat wel negatiever: 2010 werd afgesloten met een 
negatief resultaat van circa 1 miljoen. Dit komt doordat een aantal investeringen die waren 
begroot voor 2010 zijn doorgeschoven naar 2011. Een deel van deze investeringen is 
uitgevoerd in 2011. Niet alle projecten voor investeringen konden voor het einde van het jaar 
worden afgesloten. Mede hierdoor, en vanwege het doorschuiven van projecten van 2011 
naar 2012, is de bijdrage aan investeringsprojecten uit investeringen in 2011 lager. 
 
Hieronder worden de belangrijkste verschillen ten opzichte van de begroting weergegeven 
inclusief de belangrijkste aanleiding voor het verschil. Voor een nadere toelichting verwijzen 
we naar de toelichting per product in de jaarrekening.  
 
Er waren de volgende incidentele meevallers: (per saldo)  Betreffende producten  
 
lagere kantoorkosten      (ca. € 40.000,-)  020 
lagere kosten kantoormaterialen en automatisering 

lagere bedrijfskosten        (ca.€ 330.000,-) 040  
kosten begroot voor gebieden die nog niet in beheer zijn genomen 

lagere uitgaven voor investeringen   (ca. € 1.000.000,-)  040, 140 
nog niet uitvoeren openen CRM tunnel, goedkoper uitvoeren aanleg Sport- en terreinmeubilair 

hogere exploitatieopbrengsten     (ca. € 300.000,-)  050 
hogere inkomsten uit bestaande festivals en extra festival (Jamborette)  

hogere overige inkomsten      (ca. € 25.000,-)  050 
bijdrageverkoop kavels Parc Buitenhuizen, meer inkomsten uit erfpacht, verkoop Spaarndammerweg 3  

 
 
Er waren de volgende hogere uitgaven: (per saldo)  
 
Hogere kosten inhuur personeel     (ca. € 100.000,-) 030, 040, 050,070, 090 

inzet voor Fort Benoorden, extra inzet beheerplannen nieuwe gebieden, extra inhuur voor evenementen, inhaalslag onroerend goedbeheer,  

lagere bijdrage projecten     (ca. € 800.000,-)  040, 140 
nog niet uitvoeren openen CRM tunnel, doorschuiven enkele projecten 
 



 
Pagina 4 van 4 

 

Het resultaat van de exploitatie heeft het volgende effect op de reserves: 
 
Resultaat voor bestemming: 
Jaarrekening        - 1.667.495 
Begroot             - 2.889.387 
           
                                                1.221.892  voordelig 
Verdeling van het resultaat: 
Algemene reserve: 
Jaarrekening                   - 28.699 
 Begroot                  -49.300 

    20.601 toevoeging in plaats van 
een onttrekking  

Bestemmingsreserve beheer: 
Jaarrekening                  -933.634  
Begroot             -1.125.260 
 

191.626 lagere onttrekking dan 
begroot 

Bestemmingsreserve investeringen: 
Jaarrekening               -1.016.101 
Begroot             -1.455.151 
 

   438.050 lagere onttrekking dan 
begroot 

 
Algemene reserve SGP: 
Jaarrekening                   236.698 
Begroot                     3.249 
 
 

233.449 hogere toevoeging dan 
begroot 

Bestemmingsreserve vervangingsinvesteringen SGP: 
Jaarrekening                    99.135 
Begroot                  86.756 
 
 

  12.379 hogere toevoeging dan 
begroot 

Bestemmingsreserve SMG: 
Jaarrekening                   -24.893 
Begroot               -349.682 
 
 
  

   324.798 toevoeging in plaats van 
een onttrekking 

              1.221.892 



































































































































































































































































































































































































































Conceptverslag van de openbare vergadering van het algemeen bestuur van het 
Recreatieschap Spaarnwoude, gehouden op 16 mei 2012 in het Beheersbureau aan de 
Genieweg 46 te Velsen-Zuid. 

  
Aanwezig: 
De heer J.H.M. Bond (pnt. 1 t/m 6, 8, 9, 11) - Provincie Noord-Holland (voorzitter) 
Mevrouw A.V. Baerveldt - Gemeente Velsen (vicevoorzitter) 
De heer H.B. Bruijn - Gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude (lid) 
Mevrouw T. Combrink (vanaf punt 2) - Gemeente Amsterdam (plv.lid) 
De heer P.R. van Doorn(p. 1 t/m 6, 8, 9, 11) - Gemeente Haarlem (lid) 
De heer J.J. Nobel - Gemeente Haarlemmermeer (lid) 
Mevrouw J. Groen - Provincie Noord-Holland (ambtelijke ondersteuning) 
De heer J.L. Hylkema - RNH (directeur) 
De heer J.W. Nieuwenhuis - RNH (manager advies) 
Mevrouw M.J. Brouwer - RNH (programmamanager) 
Mevrouw H.N. Janssen-Van Delden -  (verslaglegging) 
 
Afwezig: 
De heer F. Ossel - Gemeente Amsterdam (lid) 
 
Insprekers: 
Mevrouw W. Toppen (Dorpsraad Spaarndam) bij agendapunt 8 
Mevrouw J. de Jongh (St. Vrienden van de Forten en St. Kraijenhoff) bij agendapunt 8 
De heer H. Roozestraten (St. Fort Benoorden Spaarndam) bij agendapunt 8 
De heer J. van Veen (Ontwikkelfonds) bij agendapunt 9 
De heer Q. Dalhuisen (Dynamique) bij agendapunt 11 
 
1. OPENING  
 
De voorzitter opent de vergadering om 15.30 uur en heet de aanwezigen welkom. De 
voorzitter deelt mee dat de heer Ossel zich laat vervangen door mevrouw Combrink. 
VOORSTEL VAN ORDE: in verband met de aanwezigheid van insprekers bij de 
agendapunten 8, 9 en 11 stelt de voorzitter voor om deze punten voor punt 2 te behandelen. 
Het algemeen bestuur stemt in met deze agendawijziging. 
 
2. CONCEPTVERSLAG OPENBARE VERGADERING D.D. 14 DECEMBER 2011 
 
Het algemeen bestuur besluit het verslag ongewijzigd vast te stellen. 
 
Er zijn geen opmerkingen naar aanleiding van het verslag. 
 
3. MEDEDELINGEN 
 
3a. Terugkoppeling schriftelijke ronde AB rest projectbudget plattelandsvernieuwing 
De heer Bruijn merkt op dat gelukkig geconstateerd kan worden dat de agrariërs in het 
gebied zelf heel actief zijn en een eigen vereniging hebben opgericht die allerlei activiteiten 
ten aanzien van verbrede landbouw organiseert.  
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
 
3b. Centrale voorziening decentrale regelgeving 
Het algemeen bestuur besluit met instemming kennis te nemen van de mededeling. 
 
3c. Adviezen en belangenbehartiging 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
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3d. Aantal bezoeken 2011 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
 
3e. Activiteitenverslag 2011 van de stichting KerS 
De heer Bruijn deelt mee dat er binnenkort een evaluatie wordt gedaan van de kunstwerken 
in Houtrak. 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
 
3f. Rapportage Jongerenonderzoek 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
 
3g. Overbrenging archiefbescheiden naar archiefbewaarplaats van Noord-Hollands 
archief te Haarlem 
De heer Nobel wil weten in hoeverre dit tot extra kosten voor het recreatieschap leidt. De 
heer Nieuwenhuis legt uit dat de overbrenging in principe voor het recreatieschap 
kostenneutraal zou moeten zijn en mogelijk tot efficiencyvoordelen leidt. Het algemeen 
bestuur verzoekt RNH om dit uit te zoeken en de uitkomsten hiervan terug te koppelen aan 
het bestuur. Indien de overbrenging extra kosten voor het recreatieschap meebrengt, zal het 
algemeen bestuur hierover in een schriftelijke ronde besluiten. 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. Kennis te nemen van de mededeling; 
2. RNH op te dragen na te gaan in hoeverre overbrenging van de archief-

bescheiden tot efficiencyvoordelen leidt, dan wel kostenneutraal is. 
 
3h. Kwaliteitsverbetering financiële stukken 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
 
3i. Evaluatie raamovereenkomst Recreatieschappen-RNH 
De heer Nobel merkt op dat door het dagelijks bestuur wordt voorgesteld om in ieder geval 
met de andere Noord-Hollandse recreatieschappen gezamenlijk onderzoek te doen naar de 
organisatiekosten van RNH en vervolgens onderzoek te doen naar de mogelijkheden voor 
efficiënt en kwalitatief beheer door gebruik te maken van beeldkwaliteitsbestekken en pas op 
basis van de uitkomsten daarvan te besluiten om eventueel een benchmark uit te voeren. De 
heer Hylkema merkt op dat een benchmark gericht op het in beeld krijgen in hoeverre RNH 
de opdrachten van de besturen van de recreatieschappen kwalitatief en kwantitatief goed 
uitvoert en in hoeverre de besturen tevreden zijn over de prijzen die RNH daarvoor rekent, 
een beter beeld van de prestaties van de organisatie geeft dan een benchmark waarbij de 
beheerkosten per hectare van het gebied bezien worden. Dit omdat de beheerkosten per 
hectare mede bepaald worden door de koers van het bestuur ten aanzien van het 
gebiedsbeheer. De heer Nobel laat weten het wel logisch te vinden als er onderzoek 
plaatsvindt naar de bedrijfsvoering en de bedrijfsvoeringskosten van RNH, net als dit bij 
gemeenten wordt gedaan, met name omdat er geen vergelijkbare organisatie is. Doel van de 
evaluatie is volgens de heer Nobel toch vooral ook om te komen tot efficiency- en 
kwaliteitsverbeteringen. 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling en het volgende 
voorstel te doen aan de evaluatiecommissie: 

 Een onderzoek te doen naar de kostenefficiency door RNH door de uurtarieven 
van RNH te vergelijken met de uurtarieven van soortgelijke bedrijven of 
organisaties (benchmark); 

 Een beoordeling te doen van de door RNH geleverde kwaliteit; 

 Te beoordelen of er voor de verschillende recreatieschappen efficiency-
voordeel en kwaliteitsverbetering mogelijk is door een vergelijking te maken 
tussen de prijs-kwaliteitverhouding in de verschillende recreatiegebieden 
waarvoor het beheer is uitbesteed aan RNH.  
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3j. Het Nieuwe Werken op Zorgvrij 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling. 
 
3k. Bodemverontreiniging oevers De Liede 
De voorzitter stelt voor om eerst het juridisch advies af te wachten en daarna pas dit 
agendapunt te behandelen. Het algemeen bestuur stemt hiermee in. 
Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de mededeling en nader 
geïnformeerd te willen worden over dit onderwerp wanneer het juridisch advies 
bekend is. 
 
4. INGEKOMEN STUKKEN 
 
Het algemeen bestuur besluit het overzicht van ingekomen stukken voor kennisgeving 
aan te nemen. 
 
5. MELKDRIVE OP BOERDERIJ ZORGVRIJ 
 
Mevrouw Baerveldt merkt op dat het voorstel naar aanleiding van de bespreking in het 
dagelijks bestuur is aangepast. Op de vraag van mevrouw Combrink of er nog geïnformeerd 
is bij agrariërs in het gebied of zij geïnteresseerd zijn in exploitatie van de melkdrive, 
antwoordt mevrouw Brouwer dat er contact is geweest, maar dat vooralsnog geen agrariër 
interesse heeft getoond. Met name vanwege de bijbehorende werkzaamheden lijken de 
agrariërs niet geïnteresseerd te zijn. 
 
Het algemeen bestuur besluit te investeren in een melkdrive op boerderij Zorgvrij en 
deze investering zijnde € 9.000 te financieren uit de lopende exploitatie. 
 
6. VOORSTEL BEZUINIGINGEN 2012 
 
Mevrouw Baerveldt laat weten dat de gemeente Velsen nog steeds de nullijn aanhoudt en 
dus niet akkoord is met de voorgestelde bezuinigingspercentages. Verder laat mevrouw 
Baerveldt weten het stuk vrij summier te vinden, waardoor het lastig is om de consequenties 
die de bezuinigingen hebben voor bijvoorbeeld boerderij Zorgvrij in te schatten. Mevrouw 
Baerveldt geeft aan dat wat haar betreft definitieve besluitvorming over de bezuinigingen pas 
mogelijk is als er meer zicht is op de consequenties ervan. Met betrekking tot de 
voorgestelde bezuinigingsmaatregelen van het overdragen van het rioolbeheer aan de 
gemeenten laat mevrouw Baerveldt weten dat hierover inmiddels gesprekken gaande zijn 
tussen het recreatieschap en de gemeente Velsen. De gemeente staat niet op voorhand 
negatief tegenover overdracht van het rioolbeheer, maar geeft wel aan het niet 
vanzelfsprekend is dat de gemeente op dergelijke wijze de bezuinigingen van het 
recreatieschap invult. Mevrouw Baerveldt geeft aan dat het bereiken van eventuele 
overeenstemming hierover waarschijnlijk geruime tijd in beslag zal nemen. 
De voorzitter merkt ten aanzien van het voorstel op dat van de diverse bezuinigings-
maatregelen de uitkomsten nog niet helder zijn en dat van sommige maatregelen de 
uitkomsten zelfs onzeker zijn. Als voorbeeld hiervan noemt de voorzitter de inkomsten uit 
windmolens, waarvan het nog hoogst onzeker is of deze gerealiseerd kunnen worden. De 
voorzitter geeft aan dat wat de provincie betreft, scenario twee de voorkeur heeft, omdat met 
dit scenario tijd gewonnen wordt om meer inkomsten te kunnen verwerven. Hierbij hoort 
volgens de provincie wel een duidelijk actieplan. De voorzitter stelt daarom voor om de 
marketeer van RNH om advies te vragen bij het opstellen van een actieplan gericht op de 
verwerving van meer inkomsten voor het schap en daarbij ook aandacht te besteden aan de 
wijze waarop ondernemers hierbij betrokken kunnen worden.  
 
De heer Bond draagt het voorzitterschap voor deze vergadering over aan de vicevoorzitter 
en verlaat de vergadering. 
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De heer Nobel vraagt zich af of het wel verstandig is om te bezuinigen op communicatie en 
marketing, aangezien beide nodig zijn, onder andere voor het verwerven van inkomsten. De 
heer Nobel is van mening dat in plaats van deze geringe post ook een andere 
bezuinigingsmogelijkheid te vinden moet zijn. Mevrouw Combrink laat weten dat de 
gemeente Amsterdam graag meer inzicht wil krijgen in de consequenties van de 
voorgestelde bezuinigingsmaatregelen. De heer Nobel merkt in reactie hierop op dat hij van 
mening is dat de gemeente Amsterdam zich al, voordat zij haar bezuinigingstaakstelling van 
10% bezuiniging op de participantenbijdrage aan het schap oplegde, had moeten 
vergewissen van de consequenties van een dergelijke taakstelling. 
 
Het algemeen bestuur geeft de voorkeur aan scenario 2 en besluit voor 2012 in principe de 
voorgestelde bezuinigingsmaatregelen door te voeren, waarbij de volgende kanttekeningen 
worden geplaatst:  

 De bezuinigingsmaatregelen dienen nader te worden uitgewerkt, waarbij ook de 
zekerheid/hardheid van de aangegeven bezuinigingen c.q. inkomsten wordt 
aangegeven; 

 Er worden in 2012 geen bezuinigingsmaatregelen doorgevoerd die tot grote 
maatschappelijke effecten leiden en om dit te toetsen dient er een evaluatie te komen 
van de effecten van de bezuinigingen in 2012;  

 De bezuiniging op toezicht wordt teruggebracht tot € 50.000;  

 De bezuiniging op Zorgvrij mag geen effect hebben op de corebusiness van Zorgvrij, 
zijnde schooleducatie;  

 Er dient te worden nagegaan of er een alternatief mogelijk is voor de bezuiniging op 
marketing en communicatie;  

 De bezuiniging op bestuursadvisering zal niet gehaald worden, omdat er in 2012 een 
extra bestuursvergadering wordt gehouden; 

 Er dient stevig en planmatig te worden ingezet op de verwerving van meer inkomsten 
voor het recreatieschap; 

 Er dient nu al stevig te worden ingezet op maatregelen zoals overdracht van 
rioolbeheer en wegbeheer, die ook na 2012 tot structurele kostenbesparingen leiden.  

 
De heer Van Doorn geeft aan dat de gemeente Haarlem graag wil weten wanneer het 
moment bereikt wordt dat er sprake is van een balans tussen inkomsten en uitgaven en 
daarmee een sluitende begroting en exploitatie.  
 
De heer Van Doorn verlaat de vergadering. 
 
Met betrekking tot de bezuinigingsmaatregelen voor 2013 en de jaren daarna besluit het 
algemeen bestuur om na de zomervakantie, als ook de uitkomsten van de doorrekening van 
de middellange- en lange termijn vervangingsinvesteringen en ontwikkeling van de financiële 
positie van het recreatieschap op de lange termijn bekend zijn, te bespreken welke 
maatregelen er getroffen dienen te worden. Vervolgens kunnen deze worden verwerkt in een 
begrotingswijziging voor 2013 en de programmabegroting voor 2014. 
Het algemeen bestuur besluit om na de zomer in een informatiebijeenkomst, de raden en 
staten nader te informeren over de uitwerking van de bezuinigingsmaatregelen en al voor de 
zomer de raden en staten op basis van de huidige gegevens te informeren. 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. Het voorstel voor een bezuiniging van 3 keer 4% op de participantenbijdrage in 
2012, 2013 en 2014, zoals gedaan door de voorzitter aan te nemen. Dit resulteert 
in een structurele bezuiniging van 11,52% op de participantenbijdrage vanaf 
2014, t.o.v. de participantenbijdrage 2011; 
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2. In principe de voorgestelde bezuinigingsmaatregelen door te voeren, waarbij de 
volgende kanttekeningen worden geplaatst:  

 De bezuinigingsmaatregelen dienen nader te worden uitgewerkt, waarbij 
ook de zekerheid/hardheid van de aangegeven bezuinigingen c.q. 
inkomsten wordt aangegeven; 

 Er worden in 2012 geen bezuinigingsmaatregelen doorgevoerd die tot 
grote maatschappelijke effecten leiden en om dit te toetsen dient er een 
evaluatie te komen van de effecten van de bezuinigingen in 2012; 

 De bezuiniging op toezicht wordt teruggebracht tot € 50.000; 

 De bezuiniging op Zorgvrij mag geen effect hebben op de corebusiness 
van Zorgvrij, zijnde schooleducatie; 

 Er dient te worden nagegaan of er een alternatief mogelijk is voor de 
bezuiniging op marketing en communicatie; 

 De bezuiniging op bestuursadvisering zal niet gehaald worden, omdat er 
in 2012 een extra bestuursvergadering wordt gehouden; 

 Er dient stevig en planmatig te worden ingezet op de verwerving van 
meer inkomsten voor het recreatieschap; 

 Er dient nu al stevig te worden ingezet op maatregelen zoals overdracht 
van rioolbeheer en wegbeheer, die na 2012 tot structurele kosten-
besparingen leiden; 

3. Om de onttrekking aan de reserves voor 2013 en verder te verminderen en de 
financiële situatie van het schap gezond te maken te kiezen voor scenario 2 
(realiseren van een structurele vermindering van de lasten met € 450.000 in 
2012, oplopend tot € 675.000 in 2014. Dit in combinatie met maximaal € 580.000 
extra inkomsten). 

 
7. PROTOCOL NIEUWE VOORZIENINGEN EN EVENEMENTEN 
 
Het algemeen bestuur besluit het “Protocol nieuwe voorzieningen en evenementen” in 
concept vast te stellen.  
 
8. FORT BENOORDEN SPAARNDAM 
 
De voorzitter geeft de insprekers het woord. Als eerste brengt mevrouw Toppen van de 
dorpsraad van Spaarndam haar reactie op het communicatieplan en het definitieve 
verkeersonderzoek naar voren. Mevrouw Toppen uit haar teleurstelling over het 
communicatieplan dat volgens haar onvoldoende ruimte biedt voor het bespreken van 
alternatieven en enkel de gelegenheid geeft om mee te denken en mee te praten over 
details. Ook heeft mevrouw Toppen moeite met de periode waarin de communicatie-
momenten gepland zijn: de zomermaanden van 2012. Met betrekking tot het 
verkeersonderzoek plaatst mevrouw Toppen vraagtekens bij de uitkomsten van het 
onderzoek. Mevrouw Toppen is het niet eens met de conclusie dat de berekende 
verkeerstoename verkeerskundig bezien niet tot (extra) problemen zal leiden. Tevens merkt 
mevrouw Toppen op dat in het rapport nauwelijks aandacht wordt besteed aan het argument 
van de dorpsraad, dat de verkeersintensiteit toeneemt door gasten die het dorp 
doordeweeks bezoeken. Mevrouw Toppen laat weten dat de dorpsraad geen tijd zal 
vrijmaken om te communiceren over de invulling van het park of een (beperkte) vermindering 
van het aantal auto’s door het dorp. De dorpsraad wil wel communiceren over alternatieven 
voor het huidige plan. 
De tweede inspreker is de heer Roozestraten van de stichting Natuurbehoud fort Benoorden 
Spaarndam. De heer Roozestraten geeft zijn reactie op het voorliggende voorstel en stelt dat 
er voldaan is aan de voorwaarde dat de Pitch & Puttbaan uit het plan geschrapt diende te 
worden. Met betrekking tot de gestelde voorwaarde dat er een netto toename van 
waardevolle natuur dient te zijn, vraagt de heer Roozestraten zich af door wie en op welke 
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wijze vastgesteld is dat aan deze voorwaarde wordt voldaan. Volgens de heer Roozestraten 
leidt het schrappen van de Pitch & Puttbaan uit het plan niet automatisch tot een toename 
van waardevolle natuur en is er geen onderzoek of rapport waaruit blijkt dat het plan voorziet 
in een netto toename van waardevolle natuur. Met betrekking tot het second opinion 
verkeersonderzoek stelt de heer Roozestraten dat het rapport incompleet en naar zijn 
mening misleidend is. De heer Roozestraten laat weten dat de stichting het rapport voor zal 
leggen aan de Raad van State. Met betrekking tot het communicatieplan uit de heer 
Roozestraten zijn ergernis dat het geruime tijd geduurd heeft voor het plan er lag. Ook de 
periode waarin de bijeenkomsten gepland zijn vindt de heer Roozestraten ongelukkig 
gekozen. De heer Roozestraten vindt het communicatieplan onduidelijk, gehaast en 
ongeloofwaardig en is van mening dat niet voldaan is aan de gestelde voorwaarde met 
betrekking tot de communicatie. 
Mevrouw De Jongh spreekt als derde inspreker in, namens de Stichting Vrienden van de 
Forten van Spaarndam, de Verontruste Spaarndammers en de Stichting Kraijenhoff. In 
reactie op het verkeersonderzoek stelt mevrouw De Jongh, dat er in het rapport naar haar 
mening punten ontbreken, waardoor het rapport onvolledig is. Ook zijn volgens mevrouw 
De Jongh zowel het onderzoek als het rapport niet onafhankelijk en plaatst mevrouw 
De Jongh vraagtekens bij de gunningsprocedure. Een samenvatting van deze punten wordt 
door mevrouw De Jongh uitgereikt aan het algemeen bestuur. Mevrouw De Jongh laat weten 
dat de belangengroepen namens welke zij inspreekt, niet akkoord gaan met het 
communicatieplan en het niet eens zijn met de daarin voorgestelde aanpak. Ten aanzien van 
de gestelde voorwaarde dat het plan moet leiden tot een netto toename van waardevolle 
natuur, merkt mevrouw De Jongh op dat zij hier nog niets van heeft gezien en stelt dat eerst 
de MER gereed dient te zijn, voordat er een besluit kan worden genomen over de 
overeenkomst. Mevrouw De Jongh verzoekt het recreatieschap om haar te informeren over 
de tijdstippen van de procedures hiervoor, opdat zij tijdig kan inspreken. Tot slot roept 
mevrouw De Jongh op om meer aandacht te besteden aan de cultuurwaarde van het fort als 
Werelderfgoed en adviseert het algemeen bestuur om zich niet onder druk te laten zetten 
door Esbi om het ondererfpachtcontract zo spoedig mogelijk te ondertekenen. Mevrouw 
De Jongh geeft aan dat zij en haar achterban graag met het recreatieschap in gesprek willen 
treden over het alternatief dat zij voor het plan hebben. 
Naar aanleiding van de inspraakreacties merkt de voorzitter op dat hij een externe 
communicatiedeskundige heeft ingeschakeld om de communicatie te verbeteren. Tevens 
merkt de voorzitter op dat het programma van eisen voor herontwikkeling van het fort in het 
openbaar besproken is en tijdens een openbare procedure is vastgesteld. Het hoe en 
waarom van de herontwikkeling en de keuze voor het plan en de bijbehorende ondernemer, 
zijn volgens de voorzitter onvoldoende expliciet in het openbaar besproken. Met betrekking 
tot de in het communicatieplan voorgestelde periode waarin de gesprekken plaats zouden 
kunnen hebben, erkent de voorzitter dat de zomermaanden niet de meest handige periode 
zijn en laat weten al opdracht gegeven te hebben om het communicatieplan wat dit betreft 
aan te passen. De voorzitter onderstreept het belang van het op korte termijn houden van 
een informatieavond, waarin het hoe en waarom van het plan uiteengezet worden. De 
voorzitter legt uit dat het de bedoeling is om alle betrokken partijen optimaal te informeren en 
de gelegenheid te bieden invloed uit te oefenen op de invulling van het plan. Het plan zelf 
staat niet ter discussie, maar er kan nog wel invloed worden uitgeoefend op de verdere 
uitwerking ervan. Verder merkt de voorzitter op dat belanghebbenden ook naast deelname 
aan het communicatietraject uiteraard de volledige vrijheid hebben om tijdens de 
bestemmingsplanprocedure in te spreken en indien gewenst naar de Raad van State te 
gaan. De voorzitter onderstreept dat iedereen in dit democratische proces in volle vrijheid 
van zijn rechten gebruik kan maken. Ten aanzien van de verkeersonderzoeken merkt de 
voorzitter op dat het gerenommeerde bedrijven zijn die na inschrijving geselecteerd zijn en 
betreurt het dat de onafhankelijkheid van de onderzoeken die door deze bedrijven zijn 
uitgevoerd ter discussie wordt gesteld. Mede naar aanleiding van de brief van de heer Ossel 
en de ongelukkige timing van de communicatieactiviteiten, stelt de voorzitter voor om de 
behandeling van dit agendapunt uit te stellen tot na de zomer en de komende maanden te 
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gebruiken om het communicatieplan op onderdelen te repareren, de voorwaarde van netto 
toename van waardevolle natuur nader in te vullen en de aanvullingen op het 
verkeersonderzoek te verwerken. 
De heer Nobel laat weten zich te kunnen vinden in het voorstel van de voorzitter. Met 
betrekking tot het verkeersstromenonderzoek geeft de heer Nobel aan geen voorstander te 
zijn van het stapelen van onderzoek op onderzoek, maar vindt het wel prettig dat het 
onderzoek van de gemeente Amsterdam het rapport ondersteunt. De heer Nobel constateert 
dat uit de onderzoeken blijkt dat er sprake is van verkeersknelpunten en pleit ervoor om de 
komende maanden te benutten om te zoeken naar oplossingen hiervoor. De heer Nobel wil 
ook graag dat er tempo wordt gemaakt met het natuurwaardenonderzoek en spreekt daarbij 
de wens uit dat het algemeen bestuur voor het einde van 2012 een knoop doorhakt ten 
aanzien van uitvoering van het plan. Mevrouw Baerveldt laat weten het voorstel van de 
voorzitter om de besluitvorming uit te stellen te ondersteunen. Mevrouw Baerveldt roept de 
belangengroepen op om wel deel te nemen aan de communicatieactiviteiten en geeft tevens 
aan dat zij een hoge pet op heeft van de stadsecologen en hen graag wil betrekken bij de 
uitwerking van de natuur. Tevens geeft mevrouw Baerveldt aan het te waarderen als de 
gemeente Haarlem en de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude nadrukkelijk 
participeren in de opstelling van uitwerking van het verkeersplan en meedenken over de 
uitvoerbaarheid van aangedragen alternatieven en maatregelen om de verkeersdruk in 
Spaarndam te verlagen. De heer Bruijn wijst op de noodzaak om nu al goed en uitvoerig te 
communiceren over het plan. Naar aanleiding van de suggestie van mevrouw Baerveldt ten 
aanzien van participatie van Haarlem en Haarlemmerliede en Spaarnwoude bij het 
verkeersplan, laat de heer Bruijn weten dat de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude 
hier graag toe bereid is en ook beschikt over ruime kennis en ervaring met betrekking tot 
verkeersonderzoeken in het gebied. De heer Van Doorn is van mening dat het 
recreatieschap er alles aan moet doen om te zorgen dat de communicatie verbeterd wordt, 
waarbij het van belang is dat – ongeacht de verschillen van mening – de feiten wederzijds 
worden gedeeld. De heer Van Doorn laat weten dat de gemeente Haarlem ten aanzien van 
de verkeersknelpunten, graag bereid is mee te werken aan de planvorming en eventuele 
uitvoering van oplossingen hiervoor. Mevrouw Combrink is blij met de instemming van de 
overige leden van het algemeen bestuur met het voorstel om de besluitvorming uit te stellen 
en wijst nogmaals op het belang dat de gemeenteraad van Amsterdam hecht aan de vier de 
voorwaarden die gesteld zijn. 
 
Het algemeen bestuur besluit:  

1. Op korte termijn een informatieavond te houden voor belanghebbenden, waarin 
het hoe en waarom van de besluitvorming van het algemeen bestuur en de 
keuze voor Esbi Bouw uiteengezet worden; 

2. Dat door Esbi Bouw is voldaan aan de op 30 september 2011 gestelde 
voorwaarde voor het schrappen van de Pitch & Puttbaan in het plan; 

3. Akkoord te gaan met het voorliggende communicatieplan, maar in de 
detailuitwerking rekening te houden met de planning van de communicatie-
activiteiten en de deelname van belanghebbenden en deskundigen aan de 
verschillende themagroepen; 

4. RNH opdracht te geven het communicatieplan uit te voeren en hiervoor 
€ 30.000 uit de bestemmingsreserve investeringen beschikbaar te stellen; 

5. Naar aanleiding van de uitkomsten van de verkeersonderzoeken te zoeken naar 
oplossingen voor de in de onderzoeken genoemde verkeersknelpunten en 
hierbij de gemeente Haarlem en de gemeente Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude nadrukkelijk te betrekken; 

6. Esbi Bouw te verzoeken om in oktober 2012 te komen met een uitgewerkt plan 
voor de extra toevoeging van natte natuur i.o.m. deskundigen; 
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7. Een beoordeling of er aan de gestelde voorwaarden is voldaan, om daarmee 
definitief in te stemmen met de verdere planuitwerking door Esbi Bouw, uit te 
stellen tot na de zomer en RNH op te dragen hiertoe een extra bestuurs-
vergadering te organiseren in oktober of november 2012. 

 
9. ONTWIKKELING ZUIDERSCHEG, FUN VALLEY 
 
De voorzitter geeft de heer Van Veen de gelegenheid het plan van de Ontwikkel-
maatschappij voor ontwikkeling van de Zuiderscheg toe te lichten. De heer Van Veen licht 
aan de hand van een presentatie zijn plan voor ontwikkeling van Fun Valley Velsen toe. De 
heer Van Doorn laat weten dat de gemeente Haarlem geen voorstander is van een factory-
outlet in de Zuiderscheg. De heer Bruijn laat weten dat een winkelvoorziening van dergelijke 
omvang niet past bij de recreatieve doelstelling van het recreatieschap. Mevrouw Combrink 
geeft aan dat de gemeente Amsterdam het gepresenteerde plan te grootschalig vindt voor 
de Zuiderscheg. Mevrouw Baerveldt merkt op dat het college van Velsen in principe wel 
positief staat ten opzichte van het plan. Als lid van het bestuur van het recreatieschap vraagt 
mevrouw Baerveldt zich echter wel af in hoeverre het recreatieschap, gezien de 
erfpachtdiscussies met Staatsbosbeheer, daadwerkelijk van een dergelijke ontwikkeling in de 
Zuiderscheg zal kunnen profiteren. Mevrouw Baerveldt vindt het te vroeg om nu al nee te 
zeggen tegen het plan, maar is ook geen voorstander van verruiming van de definities uit het 
programma van eisen. De heer Nobel laat weten van mening te zijn dat het plan niet past 
binnen de doelstelling van het recreatieschap. De voorzitter constateert dat er bij het 
algemeen bestuur onvoldoende draagvlak is voor het plan van de Ontwikkelmaatschappij. 
 
Het algemeen bestuur besluit niet in te stemmen met het verzoek voor de realisatie 
van het familie themapark Fun Valley, omdat dit niet past binnen de doelstelling van 
het recreatieschap.  
 
10. INVESTERINGEN TERREINVERBETERING HOUTRAK 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. In te stemmen met het uitvoeren van investeringen in terreinverbetering ter 
plaatse van het Evenemententerrein in Houtrak, zijnde € 60.000 en deze 
investeringen ten laste te brengen van de bestemmingsreserve investeringen; 

2. RNH opdracht te geven het project uit te voeren; 
3. De verbeteringen en modificaties zo mogelijk door te berekenen aan 

gevestigde ondernemers en toekomstige evenementen via inkomsten van 
terreinhuur. 

 
11. VESTIGING VAN HET SPAARNE, HAARLEMSE REDDINGSBRIGADE EN EEN 
RECREATIEONDERNEMING OP SCHOTEROOG 
 
De voorzitter geeft de heer Dalhuisen van Dynamique de gelegenheid om in te spreken. De 
heer Dalhuisen uit zijn verbazing en ergernis over de handelwijze van het recreatieschap, 
nadat Dynamique kenbaar had gemaakt de financiële consequenties van het 
bestemmingsplantraject van de gemeente Haarlem op dit moment niet te kunnen dragen. De 
heer Dalhuisen merkt op dat de overige partners in dit traject wel begrip getoond hebben 
voor het besluit van Dynamique dat het gevolg is van de financiële positie waarin Dynamique 
op dit moment verkeert. De heer Dalhuisen vindt het daarom des te opmerkelijker dat het 
recreatieschap een andere houding aanneemt en verder wil met het plan van Dynamique 
zonder Dynamique als eerste gegadigde of voorkeurskandidaat hierin mee te nemen. 
De heer Bruijn verbaast zich over de gang van zaken en zou graag zien dat het 
recreatieschap, in het geval zich een situatie voordoet zoals nu met Dynamique, met de 
ondernemer om tafel gaat zitten en probeert na te gaan in hoeverre het wel mogelijk is om in 
de nabije toekomst wel uitvoering te geven aan het ondernemingsplan en probeert te komen 
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tot een commitmentovereenkomst hierover. Met betrekking tot het bestemmingsplan-
technisch mogelijk maken van de ontwikkeling op die locatie door de gemeente Haarlem, 
constateert de heer Bruijn dat dit deelname door Dynamique in een later stadium niet uitsluit. 
De voorzitter merkt op dat ook met het voorliggende voorstel deelname van Dynamique in 
een later stadium zeker niet wordt uitgesloten. Dynamique wordt enkel niet meer als 
exclusief gegadigde beschouwd. De heer Nieuwenhuis laat weten dat uit ambtelijke 
gesprekken met de gemeente Haarlem bleek dat er in het bestemmingsplan wel ruimte te 
creëren is voor de vestiging. Dit brengt echter wel kosten met zich mee (2 maal € 9.500), die 
normaliter door de ondernemer gedragen worden. Het recreatieschap zou kunnen besluiten 
om in het voorliggende geval deze investeringskosten op zich te nemen en later door te 
berekenen aan de ondernemer. De heer Nobel stelt voor om met de gemeente Haarlem 
overeen te komen dat indien de voorgestelde ontwikkeling op de beoogde locatie 
daadwerkelijk plaats gaat vinden de gemeente achteraf via een anterieure overeenkomst de 
bestemmingsplankosten alsnog verrekent. Het algemeen bestuur stemt in met het voorstel 
van de heer Nobel. 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. De vestigingsplannen voor kennisgeving aan te nemen; 
2. Met de Haarlemse reddingsbrigade, in vervolg op de besluitvorming ten 

aanzien van het Spaarne in december 2011, een contractuele relatie aan te gaan 
op basis van ondererfpacht; 

3. Een perceel, direct gelegen naast het te vormen perceel voor de Haarlemse 
reddingsbrigade, te duiden als kavel voor vestiging van een recreatie- annex 
horecaonderneming door middel van een wijzigingsbevoegdheid; 

4. Sport- en spelorganisatie Dynamique niet langer als (exclusief) gegadigde te 
beschouwen voor de locatie die bestemd is voor een recreatie- annex horeca-
onderneming; 

5. De directeur van RNH te machtigen de ondererfpacht aan te gaan, Dynamique 
te wijzen op de besluitvorming van het algemeen bestuur en verder alle 
besluiten te nemen die voor de vestiging van deze organisaties c.q. de 
recreatieonderneming nodig of wenselijk zijn; 

6. De gemeente Haarlem te verzoeken in het bestemmingsplan ruimte te creëren 
voor de vestiging een recreatie- annex horecaonderneming en de kosten 
hiervoor achteraf via een anterieure overeenkomst te verrekenen met de 
ondernemer. 

 
12.  INRICHTING, BEHEER EN ONDERHOUD NIEUWE GEBIEDEN SMG 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. In te stemmen met de overdracht van het gebied Buitenschot, onder 
voorwaarde dat de gronden in volle eigendom komen van het recreatieschap; 

2. In te stemmen met de beheeroverdracht van ingerichte SMG gebieden, waarbij 
aangegeven wordt dat het recreatieschap het SMG areaal niet kan beheren voor 
het gekozen inrichtings- en beheerniveau tenzij hier een passende structurele 
beheervergoeding tegenover staat; 

3. RNH opdracht te geven dit traject te begeleiden en de belangen van het 
Recreatieschap Spaarnwoude hierin te vertegenwoordigen en hiervoor € 15.000 
beschikbaar te stellen uit de bestemmingsreserve SMG. 
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13. BEHEEROVERDRACHT 4 DEELGEBIEDEN TUINEN VAN WEST 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. In te stemmen met de beheeroverdracht van 4 deelgebieden in de Tuinen van 
West (SGP Haarlemerméér Groen), namelijk park De Kuil, het openbare 
gedeelte van de struinroute Osdorperbinnenpolder Noord, de Etnabrug en het 
struweel aan de Osdorperweg; 

2. RNH opdracht te geven het beheer van deze deelgebieden uit te voeren; 
3. De Algemene Verordening voorlopig niet te handhaven in de vier nieuwe in 

beheer te nemen deelgebieden van de Tuinen van West. 
 
14. HERZIENING HONDENBELEID 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. De tarieven voor hondengerelateerde diensten als volgt vast te stellen, en deze 
elk volgend jaar te indexeren: 

 Honden uitlaatdiensten: € 1200 per jaar voor 2 bezoeken per dag en 5 dagen 
per week en maximaal 10 honden per keer. Waar mogelijk en naar behoefte 
kan ook de zaterdag van de uitlaatterreinen gebruik worden gemaakt, uitge-
zonderd terreinen waar vaak evenementen plaatsvinden. Het tarief wordt 
dan verhoogd naar € 1500 per jaar incl. zaterdag; 

 Dagopvang/crèche: € 3600 per jaar voor exclusief gebruik terrein van 
maandag t/m zaterdag. De huurder draagt zelf zorg voor een hek om het 
terrein en eventuele schuilhut - onderkomen - (nuts)voorzieningen; 

 Trainingen honden dressuurterrein De Ven: Vereniging € 190 per dagdeel 
per jaar. Bedrijfsmatig € 500 per dagdeel per jaar; 

 Trainingslocatie De Ven (niet het dressuurterrein): Vereniging € 190 per 
dagdeel per jaar. Bedrijfsmatig € 500 per dagdeel per jaar. Particulier € 190 
per jaar Wedstrijden/demonstraties/Losse terreinverhuur voor evenemen-
ten: afhankelijk van het evenement, en in overeenstemming met tarieven 
TGO/Evenementen lijst. Particulier tarief meer dan 3 honden: € 35 per TGO; 

2. Een aantal terreinen aan te wijzen voor deze diensten conform bijlage 1; 
3. Honden te verbieden op de volgende plekken: 

a) Alle stranden en grasoevers nabij zwemwater (zwemplekken) van 1 april 
tot 1 oktober; 

b) Alle sport en spelplaatsen. Plekken waar speelvoorzieningen voor kin-
deren zijn; 

c) Vanwege flora en fauna gevoelige plaatsen; 
4. Voor de uitgifte van vergunningen en TGO’s voor commerciële diensten en 

andere activiteiten met honden (behalve het uitlaten van minder dan 4 honden) 
de volgende randvoorwaarden te hanteren: 

 Verzekering; 

 Geen agressieve honden toestaan; 

 Maximum aantal van 10 honden per keer (voor uitlaatdiensten); 

 Goed herkenbare kleding/ hesje met naam bedrijf; 

 Honden dragen hondenpenning; 

 Overige gebruikers hebben altijd voorrang; 

 Overeenkomst voor maximaal 2 jaar. 
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15. OPHEFFEN UITSTERFCONSTRUCTIE WILD BEHEERS EENHEID SPAARNWOUDE 
(WBE) 
 
Het algemeen bestuur besluit: 

1. De uitsterfconstructie van de WBE op te heffen; 
2. Toe te staan dat er nieuwe leden toetreden tot de WBE zover noodzakelijk om 

effectief invulling te geven aan het ganzenbeleid in de 10-kilometerzone van 
Schiphol; 

3. Een maximum van 20 leden van de WBE aan te houden. 
 
16. RONDVRAAG EN SLUITING 
 
Mede naar aanleiding van de presentatie over de Zuiderscheg adviseert de heer Nobel om 
als recreatieschap ook nog eens goed de grondprijs voor de gebieden kritisch te bezien en 
na te gaan wat een marktconforme grondprijs is.  
De vicevoorzitter sluit de vergadering om 17.25 uur. 
 
BIJLAGEN 3 INSPRAAKREACTIES FORT BENOORDEN  
 

1. Mw. Toppen  
2. Dhr. Rozestraten 
3. Mw. De Jongh 

 



inflatiecorrectie 3%

Participanten bijdrage SPW: Gewijzigde

Begroting

2012 2013 2014 2015 2016

BIJDRAGE PROVINCIE N-H 754.785 743.433 747.507 766.942 786.883

BIJDRAGE GEM AMSTERDAM 314.137 309.412 311.108 319.197 327.496

BIJDRAGE GEM HAARLEM 181.944 179.208 180.190 184.875 189.682

BDR GEM HRLMMERL & SPRAANW 12.794 12.602 12.671 13.000 13.338

BIJDRAGE GEM HAARLEMMERMEER 49.750 49.002 49.271 50.552 51.866

BIJDRAGE GEM  VELSEN 108.028 106.403 106.986 109.768 112.622

BIJDRAGE PARTICIPANTEN 1.421.438 1.400.060 1.407.733 1.444.334 1.481.887

Gewijzigde

Begroting

Participanten bijdrage SGP: 2012 2013 2014 2015 2016

BIJDRAGE PROVINCIE N-H, 50% 520.085 512.263 515.070 528.462 542.202

BIJDRAGE GEM AMSTERDAM, 10% 104.018 102.454 103.016 105.694 108.442

BIJDRAGE GEM HAARLEM, 15% 156.026 153.680 154.522 158.540 162.662

BIJDRAGE GEM HAARLEMMERMEER, 25% 260.045 256.134 257.537 264.233 271.103

BIJDRAGE PARTICIPANTEN 1.040.174 1.024.531 1.030.145 1.056.929 1.084.409
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